



## SANTA AGEDAKO OSASUN ETXEAREN 120. URTEURRENAREN OSPAKIZUNA

Lagun agurgarriak:

Gaur, 2018ko ekainaren 1ean, 120 urte betetzen ditugu Gesalibarreko etxearen.

Dakizunet, historia 1897ko abuztuaren 8an hasi zen orduko Gobernuko Presidentea zen Canovas del Castilloren hilketarekin.

1898ko martxoaren 1ean bainuetxearen salerosketa eskritura sinatu zen Arrasateko notarioaren aurrean. Alde batetik jabeak aurkeztu ziren, Ramon jn, Sabina and. eta Carlos Mendiola jn., eta bestetik Benito Menni Aita, *El Iris* (San Juan de Dios Anaiak) eta *La Rosa* (Ahizpa Ospitariak) sozietate anonimoetako Gerentea.

Instalakuntzak erosi ondoren, 1898ko apirilaren 1ean Gotzain Erregularren Kongregazio Sakratuak erakunde sanitario berriaren fundazioari bere oniritzia eman zion. Bestalde, urte bereko apirilaren 20an Gipuzkoako Gobernadore Zibilak oinarri fundazionalak onartu zituen probintziako gaixo mentalen egonaldia baimenduz. Bien bitartean, bainu etxearen ekipamendua bere erabilpen berrira egokitzeko behar ziren lan guztiak egin ziren, azkenean, Canovas del Castilloren hilketatik 10 hilabete baino igaro ez zirela, 1898ko ekainaren 1ean Santa Águedako Osasun Etxea inauguratu zen.

Lehenengo Ama Gorena Sor Clotilde Iribarren izan zen.

Zentroko Zuzendaritzaren partez zorionak denoi, gaixoak zaintzen lan egiten duen Kongregazioko istorioaren parte zaretelako.

Adeitasunez

Izpta.: Montserrat Esparza  
Ama Gorena/ Superiora

## CELEBRACIÓN 120º ANIVERSARIO DE CASA DE SALUD DE SANTA ÁGUEDA

Estimadas personas colaboradoras,

Hoy, día 1 de junio de 2018 cumplimos 120 años de vida en la casa de Gesalibar.

Como sabréis la historia comenzó con el asesinato del entonces Presidente del Gobierno Cánovas del Castillo el 8 de agosto de 1897.

El 1 de marzo de 1898 se firmó la escritura de compraventa del balneario ante el notario de Mondragón. Comparecieron por un lado los propietarios, D. Ramón, Dña. Sabina y D. Carlos Mendiola y por otro el Padre Benito Menni, como Gerente de las sociedades anónimas *El Iris* (Hermanos de San Juan de Dios) y *La Rosa* (Hermanas Hospitalarias).

Tras la adquisición de las instalaciones, el 1 de abril de 1898 la Sagrada Congregación de Obispos y Regulares aprobó la fundación de la institución sanitaria.

Por su parte el 20 de abril del mismo año el Gobernador Civil de Gipuzkoa aprobó las bases para la estancia de las enfermas mentales.

Simultáneamente se desarrollaron las obras de acondicionamiento a su nuevo uso hasta que finalmente el 1 de junio de 1898, sólo 10 meses después del asesinato de Canovas del Castillo, se inauguró la Casa de Salud de Santa Águeda.

La primera Superiora de la casa fue Sor Clotilde Iribarren.

Desde la Dirección del Centro queremos felicitaros porque sois parte de la historia de la Congregación, dedicada al cuidado de las personas enfermas.

Atentamente,

Fdo.: Mikel Tellaeché  
Zuzendari Gerentea/ Director Gerente